
 

 

 

  

 

      

 

Praha, 27. 3. 2023 

O b ě ž n í k č. 162/2023 

Dne 15. 2. 2023 se konalo 8. zasedání předsednictva a dozorčího sboru ČSS. 

Přítomni:  Lenart, Sirotek, Hejna (omluven, účasten formou on-line), Láník, Mokrý, Motyčka, Šanda, Záviška, 

Ouhrabka, Koutecký, Manhart 

Mezi nejdiskutovanější záležitosti patřil záměr nově uspořádat webhosting spolkových serverů, které jsou v současnosti 

rozmístěny jednak u web4U, jednak u webProgressu; navíc se bude přidávat server pro projekt SpeleoWiki. Dalšími 

dvěma významnými body byly příprava Speleofóra 2023 a administrace cestovního pojišťování členů ČSS u pojišťovny 

UNIQA. Delší debata se vedla ještě ohledně nové role pracovních komisí předsednictva ČSS a jejich nově formulovaného 

statutu ve srovnání s rolí a náplní činnosti obdobných komisí při UIS; do úvah přišel poté mj. i dokument pořízený komisí 

pro speleoalpinismus a související aktivity podle vzoru ze Slovenské speleologické společnosti, podrobnosti k bankovnímu 

domu, který vede účet ČSS, jakož i zhodnocení dvouleté práce současného předsednictva ČSS a další její výhled. 

Předsednictvo na svém zasedání jednalo a rozhodlo o těchto záležitostech: 

I.  Webhosting spolkových serverů 

• předsednictvo hlasováním schválilo ponechání webu bývalé ZO ČSS 7-07 pod křídly ČSS. 

Zatímco v případě e-mailových schránek a serverů s daty existujících skupin (ZO) předsednictvo již v 

prosinci rozhodlo o vystěhování dat z důvodu nového zpoplatnění jejich uložení ze strany poskytovatele 

webhostingu (došlo by k tomu, že členové ČSS budou nepřímo platit datová úložiště jiným členům nebo 

skupinám), v případě již neexistující ZO ČSS 7-07 se předsednictvo rozhodlo za tento dílčí web nadále 

platit, neboť jej považuje za cenný elektronický archiv údajů o činnosti členů ČSS, výzkumných lokalit a 

v neposlední řadě také dnes již historických fotografií. Web je k prohlédnutí na http://7-07.speleo.cz/ a 

přímý odkaz se objeví také na hlavním spolkovém webu.  

Některá nevyprázdněná datová úložiště ještě nejsou zcela dořešena. 

Snahou do budoucna bude sjednotit hosting serverů a webů ČSS pod jednoho poskytovatele.  

II.  Příprava Speleofóra 2023 

• předsednictvo hlasováním schválilo výši vstupného stejnou jako v roce 2022: 

- nečlenové ČSS 250,- Kč 

- členové ČSS 190,- Kč 

- důchodci 100,- Kč 

Cena sborníku s ohledem na dosud neznámou výši podpory z dotace RVS zatím stanovena nebyla. Exkurze opět 

zorganizuje Koutecký, moderátorem byl schválen opět Záviška; ocenění výroční zprávy ZO ČSS je podmíněno 

souhlasem s jejím zveřejněním ve členské části spolkového webu. Souhlasy každé ZO ČSS vyžádá Vlčková. 

Oznamujeme, že přihlašování příspěvků, posterů a map na Speleofórum již bylo spuštěno. Veškeré informace najdete 

na stránce: https://www.speleo.cz/speleoforum2023.  

III.  Cestovní pojištění UNIQA 

● předsednictvo vzalo na vědomí dosavadní vývoj postupu a úprav textu smlouvy 

Teprve 14. 2. dorazil z pojišťovny dopis s podepsaným finálním zněním smluv. Nyní bude následovat 

fáze testování systému, kdy si musí ČSS osvojit postup, kterým se pojištění procesuje. Vše se musí stihnout 

tak, aby k 1. 4. 2023 bylo vše připraveno na ostrý start.  
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Veškeré informace k pojištění a jak o něj žádat najdete na spolkovém webu v sekci Dokumenty: 

https://www.speleo.cz/cestovni-pojisteni. Kontaktní osobou je Šanda. 

IV.  Pracovní komise předsednictva ČSS 

● předsednictvo hlasováním schválilo směr, kterým se ubírá příprava nového statutu pracovních 

komisí ČSS 

Motyčka, pověřený souvisejícím úkolem, podrobně probral stávající znění OŘ ČSS i jím navrhované úpravy a 

srovnával je s dřívějším a současným statutem jejich obdoby na úrovni UIS; zároveň konstatoval, že komise ČSS, 

které byly původně zřízeny pro řešení úkolů zadaných předsednictvem, dnes prakticky již úkolovány nejsou a 

vytvářejí si dnes náplň své práce samy. Podle jeho návrhu by vznik komisí měl vycházet „zdola“ dobrovolným 

seskupením zájemců o členství v nich, tedy nikoliv určením předsednictva „shora“. Otázkou ovšem je stále ustavení 

práv či povinností vůči celému spolku, v jehož rámci by komise měly pracovat. Došlo ovšem znova na problematiku 

komise pro speleopotápění, pod kterou spadá vydávání kvalifikací speleopotápěčů v rámci vlastního výcvikového 

systému ČSS, čímž se tato komise odlišuje od ostatních komisí. V případě, že by došlo ke zrušení tohoto systému, 

bude nutné příslušně upravit v bezpečnostní směrnici odstavec o jeskynním potápění. 

Nový statut komisí předsednictvo připravuje jako návrh pro příští valnou hromadu za dva roky. 

● Již po zasedání předsednictvo elektronickým hlasováním odvolalo předsedu komise pro pseudokras Jana Mertlíka.  

 Odůvodnění odvolání: Po svém jmenování, se kterým Jan Mertlík souhlasil, přestal s předsednictvem 

komunikovat a neodpovídal ani na několikeré výzvy k součinnosti. Tento stav trvá již déle než rok. Předsednictvo 

odvoláním uvolní komisi pro jmenování nového předsedy, který by měl vzejít z diskuze členů ČSS věnujících se 

pseudokrasu, zejména pak na dvou letošních akcích – Český nekras a 14. Mezinárodní sympózium o pseudokrasu. 

 

V.  Dokument o zásadách speleologické činnosti 

● předsednictvo se shodlo, že dokument předložený komisí pro speleoalpinismus a související aktivity 

je jí tímto vrácen k dopracování konceptu. 

Komise pro speleoalpinismus a související aktivity poskytla dokument “Bezpečnostní zásady při speleologické 

činnosti”, který vznikl překladem ze Slovenštiny. Předsednictvo se shodlo, že dokument je třeba nějakým způsobem 

koncepčně uchopit. Není jasné, jaký je jeho vztah k Bezpečnostní směrnici ČSS.  

VI.  Různé 

• bankovní účet ČSS: předsednictvo hlasováním schválilo pověření Lenarta založením termínovaného 

vkladu ve výši 500 tis. Kč 

Předsednictvo se tímto krokem bude snažit co nejvíce uchránit od dopadů inflace především rezervu, 

kterou na spolkovém účtu ČSS máme vytvořenu. 

• dvouleté zhodnocení práce předsednictva a další výhled: proběhla krátká diskuse nad uplynulými 

dvěma roky stávajícího předsednictva a nad plány do zbývajících dvou let mandátu 

• předsednictvo pověřilo Motyčku přípravou memoranda se SJ ČR,  

• předsednictvo hlasováním schválilo nákup platebního terminálu SumUp 3G s tiskárnou a integrovanou 

SIM-kartou a pověřilo Láníka kontaktovat PayU (zajišťuje provoz platební brány ČSS) ohledně úpravy 

obchodních podmínek 

Předsednictvo nákupem terminálu chce vytvořit možnost platby kartou na stánku ČSS. Snad se to 

podaří již na nadcházejícím Speleofóru, určitě však už na podzimním Mezinárodním setkání 

speleologů v Moravském krasu. 

• předsednictvo vzalo na vědomí informaci Motyčky o pokračování příprav na V. mezinárodní setkání speleologů 

v Moravském krasu. Informace o akci naleznete na: https://www.speleo.cz/kras-jeskyne-a-lide-2023   

• předsednictvo hlasováním schválilo změnu formy členství z řádných na individuální Jakuba Šlimara 

a Jana Kapusty (původně členové ZO ČSS 6-08 Dagmar) 

• předsednictvo hlasováním schválilo pověření Hejny jako delegáta do Rady vědeckých společností (RVS) 

ČR, jíž je od loňského roku ČSS členem. 

https://www.speleo.cz/cestovni-pojisteni
https://www.speleo.cz/kras-jeskyne-a-lide-2023


Oběžník č. 162/2023 z 8. zasedání předsednictva a dozorčího sboru ČSS z 15. 2. 2023 

3 

 

• předsednictvo vzalo na vědomí informaci Lenarta o tom, že darovací smlouva ČESON pro SZS ČSS 

bude každoroční 

• předsednictvo pověřilo účastí na VČS č. 77 ZO ČSS 6-23 Aragonit předsedu dozorčího sboru Ouhrabku 

 

Příští zasedání se koná v pátek 21.  4. 2023 v 10,00 v salonku hotelu Stará škola 

ve Sloupě v Moravském krasu.  

 

Dodatek: Již po skončení zasedání a uzávěrce tohoto oběžníku podala dosavadní sekretářka Veronika 

Vlčková výpověď. O dalším postupu, který předsednictvo denně řeší, vás budeme informovat samostatnou 

zprávou. 


